
Oświadczenie złożone 

przez senatora Tadeusza Arłukowicza 

na 61. posiedzeniu Senatu 

w dniu 25 września 2014 r. 

Oświadczenie skierowane do ministra zdrowia Bartosza Arłukowicza 

Szanowny Panie Ministrze! 

Z pewnością dotarły do Pana informacje o sytuacji lekarzy radiologów ze szpitala wojewódzkiego w Bia-

łymstoku, którzy w związku ze zmianą przepisów ustawy o działalności leczniczej z 15 kwietnia 2011 r. od 

lipca bieżącego roku zmuszeni są pracować nie pięć, a siedem godzin i trzydzieści pięć minut dziennie, przy 

zachowaniu dotychczasowego poziomu wynagrodzenia. Zawarte w ustawie regulacje dotyczą także pracow-

ników radioterapii, medycyny nuklearnej stosującej źródła promieniowania jonizującego, a także zakładów i 

pracowni fizykoterapii, patomorfologii, histopatologii, cytopatologii, cytodiagnostyki, medycyny sądowej i 

prosektoriów. Oczywiste jest, że rzetelne wykonywanie pracy w tych trudnych warunkach i należyta troska o 

pacjenta wymagają dostosowania poziomu wynagrodzenia do przepracowanej liczby godzin. Tymczasem 

dyrektorzy szpitali borykający się z trudnościami finansowymi nie oferują pracownikom podwyżek, zasłania-

jąc się przepisami ustawy. 

Zmiana warunków pracy i płacy w tym trybie powoduje masowe składanie pozwów sądowych przeciwko 

szpitalom jako pracodawcom. 

W związku z tym składam na ręce Pana Ministra zapytanie: czy resort zdrowia rozważa możliwość wpro-

wadzenia w ustawie mechanizmów gwarantujących wzrost wynagrodzeń pracowników służby zdrowia w 

wymienionym zakresie? Jakie rozwiązania rekomendowane są dyrekcjom szpitali w związku z obecną sytua-

cją? 

Z poważaniem 

Tadeusz Arłukowicz 




